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§ 13 

Stockholms Framtida Avloppsrening 
Yttrande till Stockholm Vatten 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

Stockholm Vatten. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Ett förslag om Stockholms framtida avloppsrening har inkommit till 

stadsdelsnämnden på remiss. I förslaget föreslås att 

avloppsreningsverket i Bromma läggs ner och att en ny tunnel byggs 

för att leda allt avloppsvatten till reningsverket i Henriksdal. Förslaget 

innebär bland annat att en ny arbetstunnel anläggs i Eolshäll.  

 

Förvaltningen ser positivt på utvecklingen av Stockholms framtida 

avloppsrening. Det är dock viktigt att den verksamhet som bedrivs på 

Eolshälls 4H-gård bevaras och skyddas under byggtiden. 

Förvaltningen har även synpunkter på de sträckor som planeras för 

transporter till och från den planerade arbetstunneln i Eolshäll. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 3 juli 2014. 

Dnr 309-2014-1.5.3  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Samtliga partier i stadsdelsnämnden anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”Vi är självklart positiva till detta projekts goda miljöaspekter. 

Minskad bräddning och förbättrad avloppsrening väger tungt till 

projektets fördel. Bara för någon vecka sedan fick vi i vår stadsdel 

uppleva vad brister i avloppssystemen kan ha för konsekvenser när 

orenat avloppsvatten svämmade över rakt ut i Mälaren. 

 

 

Forts. nästa sida 

  



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
21 augusti 2014 

Blad 43 

 

  

Forts. § 13 

 

Det vi är ytterst angelägna om är att detta i grunden mycket goda 

projekt även ska bli genomfört på ett bra sätt, med ett minimum av 

störningar och andra negativa konsekvenser. Medborgarna i 

stadsdelen ska inte behöva känna oro för sina hus eller för hur 

trafiksituationen ska bli under byggtiden. Här är tydlig information till 

berörda viktig. 

 

I den mening i remissyttrandet som lyder ’Det är dock viktigt att den 

verksamhet som bedrivs på Eolshälls 4H-gård bevaras och skyddas 

under byggtiden i den mån det är möjligt.’ vill vi gärna stryka ’i den 

mån det är möjligt’. För oss är det ett absolut krav att 4H-gården och 

andra liknande verksamheter i det aktuella området ska få det skydd 

och det stöd de behöver. Med rätt vilja och god kommunikation går 

det alltid att hitta bra lösningar. 

 

Slutligen vill vi extra tydligt instämma i det som 

stadsdelsförvaltningen har skrivit om att Stockholm Vatten måste 

utreda fler potentiella transportsträckor för tunnelbygget. Att låta 

transporter gå vattenvägen över Mälaren skulle i högsta grad minska 

risken för farliga trafiksituationer bland stadsdelens bostäder, 

förskolor, skolor och andra verksamheter.” 

____________ 

 


